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 انشسانح يهخض

يىظىع انشسانح هى الأوساغ انًسرًشج يٍ انًُػ انًشٌ, وراخ انرشىهاخ انصغُشج 

ًُذػالأجضاو انصهبة وانرٍ ذذُػً ب )   ى(, وانرٍ وظغ ًَىرجها انشَاظٍ ) ان

 نوفاجضكيو  إيريغن( انؼذَذ يٍ انثاحثٍُ انشَاظٍُُ : يثم انوصف انحقهيذي ب

 ......... انخ دروبوتو

 : فصىل صث يٍ انشسانح ذرأنف

 فٍ ذهضيُا انرٍ انُرائج و وانًثشهُاخ انًلاحظاخ جًُغ ػشض ذى :الأول انفصم فٍ

 انسكىَُح وانحانح انرحشَكُح انحانح ذىافق يسأنح 61 كؼشض. انشسانح فصىل تاقٍ

 َضوذشوتُحوالإ انرجاَس وػذو انرجاَس حانرٍ أجم يٍ انًشٌ هوك نجسى

 َُضوذشوتُحوالأ

 انًؼًًح انًسرىَح وانحانح نلاَفؼالاخ انًسرىَح انحانح يسأنرٍ ػشض ذى كًا

. َُضوذشوتُحوالأ َضوذشوتُحوالإ انرجاَس وػذو انرجاَس حانرٍ أجم يٍ نلإجهاداخ

 انرفاظهُح انهُذسح يٍ ويثشهُاخ وذؼاسَف َرائج يٍ َهضيُا يا تؼشض قًُا تؼذها

 اَطهقىا انرٍ ميشيم-بيهحرامي تًؼادلاخ الأول انفصم واخررًُا. انرُسىسٌ وانرحهُم

  .الاَفؼالاخ ذىافق فٍ صيزر يؼادلاخ يٍ اسرُراجها فٍ

 ا  ششغ ذًثم وانرٍ انًؼًًح ميشيم-بيهحرامي يؼادلاخ ػشض ذى :انثاني انفصم فٍ

 تالاجهاداخ أخشي يؼادلاخ ػشض ذى كًا, انًشوَح يؼادلاخ نرحقق كاف وغُش لاصو

 أثثد يثشهُاخ ػذج خلال يٍ ورنك. جهاداختالإ إغناجشاك تًؼادلاخ تؼذ فًُا دُػُد

 هزا فٍ انثاحث أثثد و. انًشوَح يؼادلاخ حم يغ يؼادلاذه حم ؤذكاف انثاحث فُها

 .يؼادلاذه حم وحذاَُح انفصم

 حُث, نًؼادلاذه انًؼًى نهحم انىجىد تئثثاخ إغناجشاك انثاحث قاو :انثانث انفصم فٍ

 .ويثشهُاخ وذؼاسَف َرائج خلال يٍ انراتؼٍ انرحهُم رنك فٍ اسرخذو

 يؼادلاخ حم وحذاَُح تئثثاخ فوينر انثاحث قاو وانخامش انرابع انفصهين فٍ

 .يؼطاج يؼُُح حذَح ششوغ أجم يٍ انًؼًًح ميشيم-بيهحرامي

-تُهرشايٍ يؼادلاخ يُاقشح َرعًٍ حُث, تحثٍ َرائج ػهً َحرىٌ: انضادس انفصم

ٍ   إحذاثٍ َظاو أٌ فٍ انرحشَكُح انحانح إنً انًؼًًح يُشُم   .كُفٍ يُح
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This dissertation concerns the mathematical models of 

continuous media of elastic type of infinitesimal deformations, 

which called solids, discussed by many researchers, such 

Eringen, Nowacki , Drobot, and  … etc. 

This dissertation contains six sections . 

The first section : contains the mathematical introduction, 

shows all the theorems , conclusions , definitions , and notices, 

necessary from all mathematics branches, and especially from 

the differential geometry. It also, contains 16 problems, 

corresponding to  the static and dynamic states of Hoocke's 

elastic body of nonhomogeneous and homogeneous, 

anisotropic and isotropic states. We also, discuss the problems 

of plane state of strains, and the problems of generalized plane 

state of stresses for the Hoocke's elastic body. We end this 

section by deriving the Beltrami-Michell equations, from the 

Cesar compatibility strain equations.    



The second section : discuss the generalized Beltrami-Michell 

equations to the dynamic state of the  homogeneous and 

isotropic Hoocke's elastic body. We also, Show that this 

equations are necessary, but not sufficient for the linear 

elastodynamics equations to be satisfied. In this section, and in 

another way we derive other equations of motion in stresses, 

which latter called the stress equations of motions of Ignaczak 

type, throw that we form and prove several theorems implying  

that this equations are necessary and sufficient for the linear 

elastodynamics equations to be satisfied .In this section, we 

also prove the solution uniqueness of the problem of stress 

equations of motion of Ignaczak type for the nonhomogene-

ous, anisotropic, bounded elastic Hoocke's body. 

The third section : prove the existence the generalized 

solution to the problem of stress equations of motion of 

Ignaczak type in the nonhomogeneous, isotropic, bounded 

Hoocke's elastic body. 

The fourth and fifth sections : discuss the solution unique-

ness to the problem of generalized Beltrami-Michell equations 

with certain boundary conditions for the plane state of strains 

in the homogeneous, isotropic, and bounded Hoocke's elastic 

body. 



The sixth section: contains the results of original article 

published by us. This search contains discussing the generalized 

Beltrami-Michell equations for homogeneous, isotropic, and 

bounded Hoocke's elastic body in an arbitrary curvilinear 

coordinate system . 

 


